
Velkommen til Alta – Byen med stolte 
bergverkstradisjoner.



Historien – Når startet skiferdriften

 Skiferdriften i Alta går helt tilbake til midten av 1800 – tallet  

 I flere tiår jobbet det 700-800 skiferdrivere oppe i skiferberget

 Store mengder skiferblokk blir årlig tatt ut av fjellet for produksjon til takstein, flis, trinn osv. 

 Siden 1800 - tallet og frem til nå er det blitt skrotet store mengder skifer.

 Skifernæringen er fortsatt en viktig næring for Alta Kommune. Flere titalls millioner er 
investert siste årene.

 Skifernæringen styres nå 100% lokalt igjen. Strategisk viktig for fremtiden.



Råstoffmengder
•

▪ Alta har Europas største forekomster av skifer.

• Kun 4-5 % av skiferressursene er tatt ut.

• Alta har 3 skiferfelt – 1 er i bruk.

• Store mengder med skifer er skrotet.

• Gode skiferforekomster ligger under skrotskifer.

• Hvordan få utnyttet skrotskiferen?



Pukk & grus prosjekt 2016

 I årtier er det snakket om å utnytte skrotet.

 Prøveprosjekt for knusing av skifer igangsatt, 10.000 tonn knuses i 2016.

 Stor skepsis fra mange rundt prosjektet.

 Resultatene av knusingen en suksess, entreprenørene begynte å vise sin interesse.

 Det leveres ut knust skifer i ulike fraksjoner – gode tilbakemeldinger og det er tid for å se på 
mulighetene for fremtidig drift!



Drøm blir til virkelighet – Stor kontrakt 
på knusing av skifer med Anlegg Nord.



2017 – Første driftsår med knusing
• Millioner av tonn med skrotskifer ligger der, klart for knusing.

• Anlegg Nord tar seg av knusing/salg av pukk & grus. Fast tonnpris til Alta Skiferbrudd SA.

• Kontrakter på flere større veiprosjekt med knust skifer!

• Fraksjoner i ulike størrelser leveres. Fra 0-4 til 20 – 250, gode tilbakemeldinger.

• Store mengder med skrotskifer knuses, nye skiferforekomster kommer frem. Kostnader blir til 
inntekter.

• Den positive miljøeffekten er minst like viktig som den økonomiske gevinsten. 

• 2017 ble gjennombruddsåret for knust skifer i Alta. Myter om knust skifer ble gjort til 
skamme.

• Skiferforekomstene i Alta har nå en 100 % utnyttelsesgrad.



Takk for meg!


